
PROTOKÓŁ nr XXXIII/2014  
z przebiegu XXXIII sesji Rady Miejskiej Żerkowa 

odbytej w dniu 28 sierpnia 2014 r. w godz. od 13.00 do 15.15 
w sali sesyjnej Urzędu Miasta i Gminy w Żerkowie 

 
W obradach uczestniczyli: 
 
Radni Rady Miejskiej Żerkowa: 13 radnych na ogólny stan 15 radnych - zg. z  listą obecności /  
zał. 1. 
- nieobecny usprawiedliwieni:  

• Wojciech Raś 
• Andrzej Stachowiak 

Ponadto w sesji udział wzięli: 
1. sołtysi Gminy Żerków  - zg. z  listą obecności/ zał. 2 
2. Jacek Jędraszczyk   - Burmistrz Miasta i Gminy Żerków 
3. Bronisława Rogacka    - Skarbnik Gminy Żerków, 
4. Michał Surma    - Sekretarz Gminy, 
5. Kasper Ekert    -  wiceprzewodniczący Rady Powiatu Jarocińskiego 
6. Danuta Wilak     - dyrektor Szkoły Podstawowej w Dobieszczyźnie 
7. Przedstawiciele mediów:  -  „Życie Jarocina” 
 

Porządek obrad XXXIII sesji Rady Miejskiej Żerkowa wraz z zaproszeniem przesłano radnym pocztą  
w dniu 18 sierpnia 2014 r.  
 
Proponowany porządek obrad: 
1. Otwarcie obrad sesji. 
2. Stwierdzenie prawomocności. 
3. Przedstawienie porządku obrad. 
4. Przyjęcie protokołu z obrad XXXII Sesji Rady Miejskiej Żerkowa. 
5. Interpelacje i zapytania radnych.   
6. Sprawozdanie z wykonania uchwał podjętych na  XXXII sesji Rady Miejskiej Żerkowa. 
7. Informacja o przebiegu wykonania budżetu  Gminy Żerków za I półrocze 2014 roku oraz informacja 

o kształtowaniu się Wieloletniej Prognozy Finansowej za I półrocze 2014r. 
8. Rozpatrzenie uchwał Rady Miejskiej Żerkowa w sprawie: 

1) uchwalenia "Rocznego Programu Współpracy z Organizacjami Pozarządowymi i  innymi 
podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego na rok 2015" 

2) nabycia nieruchomości w Żerkowie, 
3) wprowadzenia zmian do budżetu na 2014 rok. 

9. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 
10. Wolne głosy, wnioski i komunikaty.  
11.  Zamknięcie obrad sesji.    
Radni Rady Miejskiej Żerkowa przyjęli jednogłośnie: 13 głosów „za”, 0 „przeciw”, 0 głosów 
„wstrzymujących się” powyższy porządek obrad. 

/Porządek obrad stanowi załącznik nr 3 do protokółu/. 

 
Punkt 1 – Otwarcie obrad sesji, 
Zgodnie z § 31 Statutu Gminy Żerków, przewodniczący Rady Miejskiej Żerkowa pan Grzegorz 
Andraszak o godz. 13.00 otworzył XXXIII sesję Rady Miejskiej Żerkowa. Powitał wszystkich obecnych 
na sali. 

 
Punkt 2 – Stwierdzenie prawomocności obrad. 
Przewodniczący na podstawie listy obecności stwierdził, że na ustawowy stan 15 radnych w sesji 
uczestniczy 13 radnych. 



 
Punkt 4 – Przyjęcie protokołu z obrad XXXII sesji Rady Miejskiej Żerkowa. 
Protokół z XXXII sesji Rady Miejskiej Żerkowa przyjęto jednogłośnie: 13 głosów „za”  przy 13 radnych 
na sali obrad – bez odczytywania. 
Protokół z obrad XXXII sesji Rady Miejskiej Żerkowa odbytej w dniu 17 czerwca 2014 r. został 
wyłożony do wglądu na wspólnym posiedzeniu komisji stałych Rady w dniu 12 sierpnia 2014 roku oraz  
przed obradami sesji i biurze Rady Miejskiej. 

 
Punkt 5 – Interpelacje i zapytania radnych. 
Radny Benedykt Bocian – zapytał na jakim etapie jest przyjęcie odcinka drogi w Raszewach od 
rozwidlenia do końca działek w Raszewach, czy chodzi o samą jezdnię, czy o szerszy pas? 
Radny Jan Barański – jak posuwa się sprawa sprzedaży budynku po byłej szkole w Dobieszczyźnie? 
Radny Bogdan Bożejewicz – zapytał, czy może dostać do wglądu protokół z posiedzenia tajnej komisji, 
która odbyła się w dnia 12 sierpnia 2014r., po zakończeniu poprzedniej komisji?   
Przewodniczący – jaka tajna komisja? 
Radny Bogdan Bożejewicz – była tajna komisja, bo nie wszyscy byli zaproszeni. 
Przewodniczący – to było spotkanie towarzyskie i nie raz Pan w takich spotkaniach uczestniczył. Wtedy 
nie prosił Pan o protokół, ale będziemy rozmawiać i wyjaśnimy sprawę.  
Radna Barbara Królak – zapytała, ponawiając pytanie jak daleko posunęła się sprawa przejęcia dróg od 
Agencji Nieruchomości Rolnych w miejscowości Przybysław, a doprowadzające mieszkańców do swoich 
mieszkań, czy jest nadzieja, aby w tym roku została ta sprawa sfinalizowana? 
Przewodniczący –zwrócił się z pytaniem do Burmistrza o przedstawienie informacji odnośnie placu 
zabaw w Żerkowie, na jakim etapie jest realizacja planowanego zadania?  

 
Punkt 6 – Sprawozdanie z wykonania uchwał podjętych na XXXII sesji Rady Miejskiej Żerkowa. 
Sprawozdanie przedstawił Przewodniczący Rady na podstawie materiałów opracowanych dla radnych. 
Sprawozdanie Rada przyjęła jednogłośnie bez uwag, stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 
 
Punkt 7- Informacja o przebiegu wykonania budżetu  Gminy Żerków za I półrocze 2014 roku oraz 
informacja o kształtowaniu się Wieloletniej Prognozy Finansowej za I półrocze 2014r. 
Przewodniczący poprosił Skarbnika Gminy panią Bronisławę Rogacką o przedstawienie informacji.  
Skarbnik – poinformowała, że informacja z wykonania budżetu szczegółowo została omówiona na 
posiedzeniach komisji stałych Rady, ale przedstawi gościom budżet Gminy Żerków został zaplanowany 
na 35.561.588,65 zł w tym dochody bieżące 32.765.711,65 zł i dochody majątkowe – 2.795.877,00 zł. 
Stronę wydatków zaplanowano na kwotę – 38.364.150,87 zł w tym wydatki bieżące – 30.852.961,87 zł 
i wydatki majątkowe – 7.511.189,00 zł. 
Plan zadań zleconych po stronie dochodów jaki i wydatków stanowi kwotę 4.573.689,35 zł. Planowany 
deficyt w kwocie 1.035.272,00 zł został zwiększony do kwoty 2.802.562,22 zł i zostanie sfinansowany 
przychodami. 
Skarbnik – poinformowała, że ogółem planowane przychody to kwota 6.372.412,68 zł w tym: 
- wolne środki – 1.767.290,22 zł 
- przychody z zaciągniętych pożyczek i kredytów – 4.605.122,46 zł. Natomiast planowane rozchody  
w kwocie 3.569.850,45 zł wykonano 720.211,26 zł. 
Podkreśliła, że na dzień 30 czerwca 2014 roku dochody Gminy zostały wykonane w kwocie 
19.266.787,29 zł tj. 54,18% założonego planu. Dochody bieżące na plan 32.765.711,65 zł wykonano  
w 56,16 % założonego planu tj. 18.401.389,66 zł. Skarbnik Gminy przedstawiła realizację dochodów  
w poszczególnych działach klasyfikacji budżetowej zgodnie z informacja o przebiegu wykonania 
budżetu.   
Skarbnik Gminy powiedziała, że według sprawozdania Rb27S kwota zaległości tj. 544.226,88 zł , która w 
stosunku do roku ubiegłego spadła o kwotę 17.725,03 zł. W celu ściągnięcia należności od dłużników 
podatków i opłat, pracownicy referatu księgowości systematycznie wysyłają upomnienia i tytuły 
wykonawcze, ponieważ gmina jest z tego rozliczana przez kontrole z Regionalnej Izby Obrachunkowej. 
W dochody wchodzą również dochody majątkowe na plan 2.795.877,00 zł wykonanie 865.397,63 zł,  
co stanowi 30,95 %. Największa kwota jest przeznaczona na dofinansowanie budowy sieci kanalizacyjnej 



wsi Stęgosz-Bieździadów – plan 1.881.537,00 zł, realizacja tego zadani zostanie przeprowadzona  
w II półroczu.  
Wcześniej zostały już zrealizowane następujące zadania: 
- sale wiejskie Dobieszczyzna, Żerniki i Stęgosz – plan 554.540,00 zł, wykonanie – 554.297,63 
- dotacja celowa na boisko sportowe – plan 30.300,00 zł, wykonani – 30.300,00 zł 
- sprzedaż mienia gminnego – plan 200.00,00 zł, wykonanie 280.800,00 zł (przy sprzedaży w drodze 
przetargu są wyższe dochody niż planowano).  
Wyjaśniła, że otrzymano dotację z Urzędu Marszałkowskiego w Poznaniu w kwocie 18.200,00 na remont 
murawy oraz zaplecza sanitarnego stadionu w Żerkowie i  30.300,00 zł dotacja celowa na doposażenie 
boiska sportowego w Żerkowie. 
Również bardzo ważne są zadania zlecone w dziale 852 – Pomoc Społeczna. 
Skarbnik wyjaśniła, że wydatki budżetu Gminy po zmianach na plan 38.364.150,87 zł zostały wykonane 
w kwocie 17.075.381,87 tj. 44,51% założonego planu, wykonanie wydatków bieżących wynosi 51,44% 
zakładanego planu. Natomiast wydatki majątkowe wykonano 16,04 % planu. Poinformowała, że 
szczegółowe zestawienie wydatków wg klasyfikacji budżetowej przedstawia zał. nr 2 do informacji. 
Kontynuując wyjaśniła, że w skład wydatków bieżących wchodzą przekazane dotacje z budżetu gminy 
dla jednostek sektora finansów publicznych oraz jednostek spoza sektora finansów publicznych. Wykaz 
jednostek, którym gmina przekazuje dotacje znajduje się w Informacji z wykonania budżetu Gminy 
Żerków za I półrocze 2014 stanowiącej załącznik do niniejszego protokołu. Dotacje zostały przekazane 
zgodnie z podpisanymi umowami. 
Wydatki związane z wykonaniem zadań z zakresu administracji rządowej oraz innych zadań zleconych 
jednostkom samorządu terytorialnego ustawami według planu zostało wykonane w 59,63%. 
Skarbnik Gminy ogólnie przedstawiła wydatki w poszczególnych działach wg klasyfikacji budżetowej. 
Skarbnik – poinformowała, że wydatki majątkowe wykonano w 16,04% zakładanego planu i dotyczą 
zadań inwestycyjnych.. Wykaz inwestycji zawarty jest w Informacji z wykonania budżetu Gminy Żerków 
za I półrocze 2014 roku stanowiącej załącznik do protokołu. Niskie wykonanie zdań inwestycyjnych 
wiąże się z ich realizacją w II półroczu 2014r. Skarbnik Gminy powiedziała, że na dzień 30 czerwca  
2014 r. gmina nie posiada żadnych zobowiązań wymagalnych a płatności są realizowane zgodnie  
z harmonogramami i zawartymi umowami. 
Przewodniczący zarządził 10 minutową przerwę w obradach. 
 
Po wznowieniu obrad Przewodniczący poprosił Skarbnika Gminy o ogólne przedstawienie informacji  
o kształtowaniu się Wieloletniej Prognozy Finansowej za I półrocze 2014 r. 
Skarbnik Gminy wyjaśniła, że w okresie I półrocza wzrosły dochody bieżące i majątkowe. Również 
wzrosły wydatki bieżące i majątkowe. Uległ zmianie deficyt budżetowy z kwoty 1.035.272,00 zł 
zwiększając się do kwoty 2.802.562,22 zł. Zwiększono także kwotę przychodów do kwoty 6.372.412,68 
zł w tym wolne środki to kwota 1.767.290,22 zł i pożyczka w kwocie 1.881.537,00 zł zaciągnięta na 
finansowanie inwestycji z udziałem środków unijnych. Stan zadłużenia po spłacie rat kredytowych  
i pożyczek na koniec czerwca br. wynosi 4.809.190,63 zł. Przedstawiła  przedsięwzięcia na lata 2014 -
2017 zgodnie z załączoną informacją WPF do protokółu oraz informację z wykonania planu finansowego 
za I półrocze 2014 Ośrodka Kultury i Rekreacji „MCT” w Żerkowie. Przychody na plan 3.855.00,00 zł 
wykonano w wysokości 1.742.137,63 zł a planowane koszty na plan 3.855.000,00 zł wykonano w 
wysokości 1.808.055,80 zł oraz należności w wysokości 143.749,23 zł i zobowiązania w wysokości 
335.897,92 zł. 
Przewodniczący zapytał radnych, czy mają pytania do przedstawionych informacji z wykonania budżetu 
w I półroczu 2014r?  
W związku z brakiem pytań, przystąpiono do głosowania. Informacje: z wykonania budżetu w I półrocze 
2014, o kształtowaniu się WPF za I półrocze 2014r. i wykonania planu finansowego za I półrocze 2014 
Ośrodka Kultury i Rekreacji „MCT” w Żerkowie przyjęto jednogłośnie: 13 głosów „za” w obecności 13 
radnych na sali obrad. 
Informacje stanowią załącznik  5 do protokółu. 
Punkt 10. Rozpatrzenie uchwał Rady Miejskiej Żerkowa w sprawie: 

1) uchwalenia "Rocznego Programu Współpracy z Organizacjami Pozarządowymi  
i  innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego na rok 2015" 



Przewodniczący odczytał projekt uchwały wraz z uzasadnieniem. 
Wobec braku uwag przystąpiono do głosowania, uchwałę przyjęto jednogłośnie: 13 głosów „za”,  
0 głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się” w obecności 13 radnych na sali   
w trakcie głosowania.  
Uchwała Nr XXXIII/216/14 Rady Miejskiej Żerkowa z dnia 28 sierpnia 2014 r. w sprawie uchwalenia 
"Rocznego Programu Współpracy z Organizacjami Pozarządowymi i  innymi podmiotami prowadzącymi 
działalność pożytku publicznego na rok 2015", stanowi  załącznik nr 6 do protokółu. 

 
1) nabycia nieruchomości w Żerkowie, 

Przewodniczący odczytał projekt uchwały wraz z uzasadnieniem. 
Wobec braku uwag ze strony radnych, przystąpiono do głosowania, uchwałę przyjęto większością:  
13 głosów „za”, 0 głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się” w obecności 13 radnych na sali   
w trakcie głosowania.  
Uchwała Nr XXXIII/217/14 Rady Miejskiej Żerkowa z dnia 28 sierpnia 2014 r. w sprawie nabycia 
nieruchomości w Żerkowie, stanowi  załącznik nr 7 do protokółu. 
 

2) wprowadzenia zmian do budżetu na 2014 rok, 
 Przewodniczący Rady poprosił skarbnika gminy panią Bronisławę Rogacką  
o przedstawienie zmian do budżetu na rok 2014. Skarbnik Gminy odczytała uchwałę przedstawiającą 
zmiany do budżetu, który ogólnie wzrósł: 

• dochody do kwoty 35.720.468,35 zł,  
• wydatki do kwoty 38.523.030,57  zł  

Ponadto odczytała uzasadnienie, które szczegółowo przedstawiła zmiany w poszczególnych podziałkach 
klasyfikacji budżetowej oraz wyjaśniła dlaczego dokonano zmian  po stronie dochodów i wydatków  
w działach i rozdziałach klasyfikacji budżetowej.  Zmiany związane są m.in.: ze zwiększeniem planu 
dotacji celowej na wyposażenie szkół w podręczniki, zmniejszeniem planu o 200.000,00 zł z wydatków 
na podatek VAT i 195.000,00 zł z nakładów na budowę kanalizacji we wsi Stęgosz-Bieździadów, 
zwiększono plan o 170.000 na remonty dróg gminnych i przesunięto 50.000,00 zł z pozostałych usług  
w drogownictwie na wykup gruntów pod drogi. Zwiększono plan w dziale 801 na wykonanie remontu 
dachu Szkoły podstawowej w Chrzanie. Zwiększono plan o 50.000,00 zł dla DPS w Raszewach oraz o 
kwotę 17.440,00 zł dla M-GOPS w Żerkowie na wypłatę zasiłków stałych. Zwiększono także plan w 
dziale 921 o 30.000,00 zł z przeznaczeniem na remont sali wiejskich. Skarbnik Gminy podkreśliła, że 
ogólnie budżet po stronie dochodów i wydatków wzrośnie o kwotę 62.735,70 zł 
Przewodniczący zwrócił się do radnych i powiedział, że na posiedzeniach komisji stałych Rady, odnośnie 
propozycji zmian do budżetu była burzliwa w wyniku, której wprowadzono poprawki do projektu 
uchwały i dlatego proponuje przegłosowanie tych zmian. 
Uchwałę Nr XXXIII/218/14 w sprawie wprowadzenia zmian do budżetu na 2014 rok, przyjęto 
jednogłośnie: 13 głosów „za”, 0 głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się” w obecności 13 
radnych na sali  w trakcie głosowania, stanowi  załącznik nr 8 do protokółu. 
 
Punkt 11 - Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 
Przewodniczący zwrócił się do Burmistrza o udzielenie odpowiedzi na zgłoszone interpelacje i zapytania 
radnych. 
Burmistrz  odpowiedział na zapytania radnych: 

1) Benedykta Bociana 
Jest decyzja Wojewody, ale nie jest jeszcze prawomocna. Po uprawomocnieniu decyzji gmina 
wystąpi o wpisanie do ksiąg wieczystych i stanie się właścicielem. Działka jest o powierzchni 
4700 m2 ma długość  ok. 485 mb, a szerokość wynosi  od 11 -4 mb, ponieważ przy pałacu się 
zmniejsza.  

Radny  B. Bocian – rozumiem, że wzdłuż bloków obejmuje jeszcze chodnik? 
Burmistrz – nie odpowiem w tej chwili, należy dokonać pomiarów. 

2) Jana Barańskigo  
W sprawie  sprzedaży budynku po byłej szkole w Dobieszczyźnie, Urząd jest w oczekiwaniu 
na odpowiedź lokatora, starszej Pani, która tam mieszka i ma jeszcze  tydzień czasu na 



udzielenie odpowiedzi. Nadmienił, że w międzyczasie przeprowadzono rozmowę z rodziną, 
która wie, że gmina nie wyprowadzi lokatorki, ale przygotowując materiały do 
przeprowadzenia sprzedaży uwzględni zapis o dożywotniej służebności najmu na rzecz 
lokatora. 

3) Barbary Królak  
Burmistrz odpowiadając przedstawił mapę, na której działka nr 83/28 nie jest wykazana, ale są 
kamienie graniczne. Burmistrz stwierdził, że to są kwiatki geodezyjne, które należy zmienić. 
Gmina wystąpiła tej kwestii do geodezji w Jarocinie o sprostowanie  zaistniałej sytuacji 
 i wtedy dopiero będzie można podjąć działania. Pani jeszcze mówiła o działce 83/42? 

Radna Barbara Królak  - tak, ale to jest działka prywatna, tu chodziło o działkę nr 83/24, zaszła pomyłka 
w oznaczeniu tych działek jak występowano do Agencji Nieruchomości Rolnych w Poznaniu o przejęcie 
działek. Ważne w tej chwili jest to, że geodezja określi czyje są  działki, dokona pomiarów i przedstawi 
nową numerację. Wtedy będzie można ponownie wystąpić ANR o przejęcie działek. 
Burmistrz – czy ma Pani pewność, co Geodezja w Jarocinie napisze? 
Radna Barbara Królak – prawdę. 
Burmistrz – przybliży sprawę, czy oddali. Drogę na działce nr 75 przypisano Panu Kupijajowi. 
Radna Barbara Królak – drogi oznaczone nr 83/34 i 83/28 są i doprowadzają do mieszkańców. 
Burmistrz – tak, ale co z tego, że są drogami, ale w dokumentach ich nie ma, albo są własnością Agencji. 
W tej chwili Agencja chce od gminy wyciągi z map lub z planu zagospodarowania przestrzennego gminy, 
że to jest droga. Z wypisu z rejestru gruntów wynika, że to jest droga a Agencja jeszcze chce, żeby gmina 
z dokumentów, które były wykonane 15 lat temu, zapisując grunty rolne jako rola i grunty pod zabudowę. 
Burmistrz przytoczył pismo jakie Agencja wystosowała  udzielając odpowiedzi na wniosek gminy  
w sprawie przekazania nieruchomości, w którym proszą o przedstawienie stosownego zaświadczenia  
o przeznaczeniu nieruchomości, aktualnego wypisu, wyrysu, albo informacji z właściwego urzędu 
wojewódzkiego, czy z kolegium  oraz operatu szacunkowego itd. Burmistrz powiedział, że chcą rzeczy, 
niemożliwych  a Agencja nie przejmuje się co jest na gruncie. Na koniec Burmistrz zapewnił radną, że 
sprawa dalej będzie prowadzona, ale wymaga czasu. 

4) Przewodniczącego Rady – Grzegorza Andraszaka 
Sprawa realizacji placu zabaw, jest geodeta , dzieli działki, robi mapę, jest też projektant. 
Burmistrz powiedział, że koncepcję zagospodarowania terenu zostanie radnym przedstawiona 
i wtedy zostaną w tym względzie podjęte rozmowy. 

Burmistrz będąc przy głosie podziękował Sołtysom, Radom Sołeckim, Kołom Gospodyń Wiejskich i tym 
którzy przygotowali dekoracje dożynkowe – witacze  w poszczególnych  miejscowościach przy drogach 
dojazdowych do gminy – miasta Żerkowa. Podkreślił, że dekoracje były ładne estetyczne i na wysokim 
poziomie. Powiedział, że złożył podziękowania nauczycielom w Szkole Podstawowej w Żerkowie oraz 
przekazał szczególne podziękowania dla młodzieży, która występowała podczas uroczystości 
dożynkowej. Bractwu Kurkowemu za zorganizowanie turnieju strzeleckiego, Strażakom z jednostek OSP, 
ze Szczonowa za pomoc w kierowaniu ruchem. 
Burmistrz przedstawił realizowane inwestycje: 

• boisko w Raszewach, Stęgoszy, sala w Komorzu jest realizowana, kanalizacja w Stęgoszy  
i Bieździadowie. Rozpoczęto realizację budowy ul. Jabłoniowej w Chrzanie, ul. Asnyka  
w Żerkowie, jest w realizacji amfiteatr w Żerkowie. Będą również realizowane place zabaw  
w Kretkowie i Lisewie oraz boisko w Lisewie. Oprócz tego usuwane są zakrzaczenia poboczy 
dróg gminnych i powiatowych. Jest deklaracja mieszkańców Stęgoszy, że zostanie utwardzony 
trylinką plac przy przystanku autobusowym, a w Dobieszczyźnie jeżeli stworzy się możliwość  
będzie wnioskowany teren utwardzony z materiałów posiadanych. Z prac zaległych jest 
wykonanie posadzi w Strażnicach OSP w Żerkowie i Dobieszczyźnie oraz remont świetlicy  
w Sierszewie. Ponadto poinformował, że Pan Mikołajewski z Żernik wystąpił o budowę obory na 
ruszcie bezściółkowej na obsadę 130 sztuk zwierząt. Projekt realizacji inwestycji jest 
zamieszczony na stronie internetowej i wszystkie uwagi w tym względzie można kierować do 
Urzędu, jest także możliwość wglądu do dokumentów. 

Radny Janusz Szóstek – powiedział, że wszyscy sąsiadujący ze wskazaną nieruchomością są 
powiadomieni.  



Burmistrz – tak wszyscy są powiadomieni, ale zgodnie z obowiązującymi przepisami należy szersze 
grono poinformować o takim zamiarze  a jest to inwestycja zaliczana do uciążliwych. 
Radny Janusz Szóstek – dopowiedział, że Pan Mikołajewski jest młodym rolnikiem i chce z obecnego 
siedliska się  wyprowadzić i urządzić na nowej otwartej przestrzeni, gdzie najbliższe zabudowania są 
w odległości 100 mb od budynku, który będzie powstawał. Radny uważał, że jest to dobra lokalizacja 
i będzie to jedna z nowocześniejszych obór na terenie gminy. 

Radny Janusz Szóstek – zwrócił się z pytaniem do Pani Skarbnik, czy wysokość kwoty zadłużenia do 
końca kadencji się zmieni tz. Zwiększy lub zmniejszy? 
Skarbnik Gminy – jeżeli nie w tym roku nie zostanie zaciągnięty kredyt to zadłużenie się zmniejszy. 
Jeżeli kwota 1.881.537,00 zł będzie obciążała budżet i jeżeli dotacja ze środków unijnych wpłynie w tym 
roku to zmniejszy się zadłużenie, ale jeżeli zadanie zrealizujemy a dotacja nie wpłynie w tym roku to 
zwiększy się zadłużenie.  
Przewodniczący udzielił odpowiedzi na pytanie radnego Bożejewicza, który pytał o tajne spotkanie  
i protokół… Jeżeli było to tajne spotkanie, to na pewno protokołu nie będzie. Spotkanie było, ale  było po 
komisji, grupa radnych miała pytania do Burmistrza i dlatego spotkaliśmy się  i to wszystko. Też bym 
chciał znać protokół z każdego Pańskiego spotkania z Burmistrzem.    
Radny Bogdan Bożejewicz – lubicie intrygować, knuć, zaczęliście od Rasia, potem w Morenie   
w Nowym Mieście, potem gdzieś indziej, a teraz przenosicie się do Urzędu. Zapytał, czy coś ukrywacie 
przede mną?  
Przewodniczący – nie rozumiem pytania? 
 
Punkt 12 - Wolne głosy, wnioski i komunikaty.  
Przewodniczący zabierając głos przekazał pozdrowienia od Zygmunta Meisnerowskiego, który wraca do 
zdrowia, ale cały czas realizuje swoje obowiązki jako radny powiatowy. Przewodniczący powiedział, że 
ma dwie wiadomości do przekazania jedna mniej miłą a drugą miłą: 

1) Pan Zygmunt Meisnerowski uczestniczył w spotkaniu z Panem Marszałkiem Woźniakiem  
i uzyskał informację, że w tym roku świateł  na krzyżówce w Suchej nie będzie, ale ma być to 
zadanie wpisane do budżetu na przyszły rok, natomiast ma być wykonany chodnik od 
skrzyżowania w Suchej do przystanku w kierunku Lubini Małej.  

Burmistrz – przypomniał sołtysom o terminie składania wniosków do budżetu gminy na kolejny rok, 
który upływa w dniu 30 września br. Proszę sołtysów i radnych aby przygotować przemyślane zadania do 
projektu budżetu na kolejny rok. 
Sołtys Szczonowa Pan Marian Urbaniak - zapytał, co zrobić z siatką po balotach od słomy, kiszonki. 
Wszystkie inne odpady są odbierane, ale tego surowca nikt nie chce? 
Burmistrz – powiedział, że nie odpowie w tym momencie, ale zorientuje się kto takie odpady przyjmuje. 
Radny Janusz Szóstek – wracając do tematu rzeki Lutyni i do drzew, które miały być usunięte. Podkreślił, 
że do chwili obecnej 14 szt. leży w wodzie. Miała ekipa je usunąć a zbliża się zima, jak przyjdzie większa 
woda, będzie zagrożenie.  Druga sprawa dotyczy śluzy od Dobieszczyzny, gdzie miała być Lubianka 
wyczyszczona do jazów, a nie jest nić zrobione. 
Burmistrz – odpowiedział, że rozmawiał kilkakrotnie z Panem Kierownikiem SW w Jarocinie, ale 
stwierdził, że musi ta sprawa być zgłoszona pisemnie z wiadomością do WZIRU w Ostrowie Wlkp., które 
Pan też otrzyma. Przyznał, że gmina wyczyści rowy, ale podtopienia nastąpią z innej przyczyny. 
Radny Janusz Szóstek - zgłosił kolejną sprawę dotyczącą wałów. Wykonawca jak  wykonywał wały, 
zobowiązał się, że worki, które zakopał z piaskiem na  drodze znajdującej na wale, zrobi tam drogę 
tłuczniową. Wykonawca zrobił drogę tłuczniową, ale było z góry wiadome, że ten wał usiądzie. W tej 
chwili jest nie droga tylko koryto. Był odbiór wału pogwarancyjny po dwóch latach. Przyjechali 
przedstawiciele SW z Jarocina oraz z WZIRU z Ostrowa Wlkp., ale od wykonawcy nikogo nie było. Gmina 
interwencyjnie zawiozła w to miejsce jedną wannę tłucznia, żeby przejechać, ale koryto dalej pozostało. 
Do dnia dzisiejszego nikt tego nie wyegzekwował, nie przysłał żadnego pisma co dalej. Radny uważał, że 
wysypać jeszcze dwie wanny tłucznia, aby droga miała stan używalności dla osób, które tam mieszkają. 
Radny zwrócił się o pomoc w tej sprawie, aby Państwo Chlebowscy i Szymanowscy mogli dojechać do 
swoich posesji. 
Radna Barbara Królak – powiedziała, że ma piękny chodnik zrobiony w Przybysławiu (część), ale 
wjeżdżają na niego samochody z przyczepami i prawdopodobnie od Pana Kupijaja wjeżdża ciężki sprzęt 



rolniczy. Prosiłam kilkakrotnie Dyrektora Zarządu Dróg Powiatowych w Jarocinie o postawienie tam 
pachołków, barierek, które uniemożliwią wjazd  nawet samochodom osobowym. Każdorazowo jak jadę 
Proszę o niewjeżdżanie na tą część chodnika, a szczególnie tam gdzie jest wyłożone kamykiem, tam jest 
jakaś włóknina, jakiś podkład. Jest tam również studzienka, która została przekrzywiona. Zgłaszałam tą 
sprawę Pani Broni, kto mógłby się  tym zająć, ponieważ Dyrektor ZD poprosił, aby sprawę zgłosić  
w Gminie. Radna poprosiła o interwencję w tej sprawie.     
Przewodniczący – powiedział, że planuje się na posiedzenie komisji stałych Rady zaprosić Dyrektora ZD 
w Jarocinie. 
Burmistrz – przepisy obowiązują wszystkich, a w Przybysławu jest szeroka jezdnia i nawet dużym 
ciągnikiem kierowca nie powinien mieć problemów. 
Radny Janusz Szóstek – wnioskował o zaproszenie sołtysów gminy na posiedzenie komisji Rady, na 
którym będzie  Dyrektor ZD w Jarocinie. 
Burmistrz – nie widzę przeciw wskazań, aby sołtysi w takim posiedzeniu uczestniczyli, ponieważ sami 
bardziej wiedzą, które odcinki dróg wymagają naprawy. 
Burmistrz – poinformował, że do sołtysów i radnych przyjdzie zaproszenie, ponieważ Bank Spółdzielczy 
w Jarocinie organizuje promocyjne spotkanie odnośnie możliwości pozyskiwania środków, które 
odbędzie się 16 września br. 
Przewodniczący poinformował radnych o kończącej się kadencji Rady i konieczności złożenia 
oświadczeń majątkowych na 2 miesiące przed upływem kadencji.  
Przewodniczący - przedstawił pismo – apel  Komendanta Policji w Jarocinie w sprawie nowelizacji 
przepisów ruchu drogowego, który mówi o konieczności noszenia od 1 września br. odzieży odblaskowej 
lub z elementami odblaskowymi, które w tej chwili obowiązują wszystkich pieszych i rowerzystów  
w celu poprawienia bezpieczeństwa. 
Burmistrz - poinformował, że  został zaproszony dziś na godz. 1700 do Jarocina, ponieważ Powiatowa 
Komenda Policji zakupiła samochody, do których dołożyły samorządy. 
     
Punkt 13 - Zakończenie sesji. 
 W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Rady podziękował zebranym za 
udział  obradach i o godz. 15.15  zakończył XXXIII sesję Rady Miejskiej Żerkowa. 
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